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Frantz Fanon between the absence of Islam and solidarity with the Jews
Frantz Fanon entre absence d’Islam et solidarité avec les juifs
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Abstract :
This article looks for the reasons why did Frantz Fanon omit Islam from his revolutionary theory,
despite of the fact that it was a clear factor in the colonialist way of life during that time. It also
tries to show how the Jewish environment where he lived could affect his way of thinking in
general, and more precisely his ignorance to the Palestinian cause. The reader will find a
comparison between Fanon and a number of thinkers and criticizers such as Malek Bennabi, Ali
Shariati, Sartre, Alice Cherki, Hannah Arendt, and the members of Frankfurt institute.
Keywords : Fanon ; Islam ; Jews ; Palestinian cause.
Résumé :
Cet article est basé sur la nécessité de trouver les raisons pour lesquelles I’Islam fait 1’objet d’une
ignorance systématisée dans les écritures de Frantz Fanon, notamment sa théorie révolutionnaire,
en dépit d’étre une caractéristique importante du mode de vie anticolonial de 1’époque. Et il vise
aussi a approuver que I’environnement de Fanon, constitu¢ essentiellement par des juifs, lui a
empéché de parler sur la question Palestinienne, dont il demeureé silencieux. Le lecteur trouvera
dans cet article un attachement entre Fanon et pas mal de penseurs comme Malek Bennabi, Ali

Shariati, Sartre, Alice Cherki, Hannah Arendt, et les membres de ’institut de Frankfort.
Mots clés : Fanon ; Islam ; juifs ; la cause Palestinienne.
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